
هفته س�وم ليگ قهرمانان آس�يا در حالي از 
امروز آغاز مي ش�ود که در نخس�تين روز اين 
هفت�ه پرس�پوليس و تراکت�ور، دو نماين�ده 
س�رخپوش ايران به مصاف تيم ه�اي اماراتي 
مي رون�د. پرس�پوليس در آزادي ميزب�ان 
الوصل امارات اس�ت و تراکتورسازان تبريزي 
ني�ز در ام�ارات مهم�ان الجزي�ره هس�تند. 
 پرسپوليس در يکي از سخت ترين ديدارهاي خود 
طي ماه هاي اخير ساعت 17:15 امروز در آزادي به 
مصاف الوصل امارات مي رود، آن  هم در شرايطي 
که فرصتي براي غصه خوردن ن��دارد. اين را مرد 
کروات نيمکت سرخپوش��ان مي گويد، برانکويي 
که شاگردانش بعد از باخت پرگل برابر السد، نتيجه 
دربي را هم واگذار کردند و حالا در بدترين شرايط 
روحي بايد خود را مهياي حضور برابر الوصل امارات 
کنند. تيمي که روي کاغذ برابر سرخپوشان تهراني 

حرفي براي گفتن ندارد و در هر دو بازي قبلي خود 
در اين رقابت ه��ا بازنده بوده و ح��الا بدون امتياز 
در قعر جدول گ��روه قرار گرفت��ه و حريف خوبي 
براي پرسپوليس اس��ت که با شکست آ ن،  بتواند 
ناکامي هاي اخير را به دست فراموشي بسپارد و بار 
ديگر روحيه و انگيزه خود را براي ادامه راه چه در 
ليگ برتر و چه ليگ قهرمانان باز يابد. البته رودولفو 
آروابارنا، سرمربي آرژانتيني الوصل مي گويد تنها برد 
در اين بازي برايش مهم است و به اين مسئله هم 
اشاره مي کند که در صورت کسب نتيجه اي ديگر، 
قراري بر اخراج او نيست و تنها همسرش مي تواند 
او را اخراج کند: »در مسابقات اخير شرايط سختي 
را پشت سر گذاش��تيم، ولي به بازيکنانم اعتماد 
کامل دارم. اگرچه اين بازي در ماندن يا نماندن من 
در الوصل تأثيري ندارد، اما براي ما فقط برد مهم 
است و همانند پرسپوليس براي کسب سه امتياز 

به ميدان مي رويم.«  حريف پرسپوليس با کارواني 
نصفه و نيمه به تهران آمده است تا در نهايت الوصل 
بدون شش بازيکنش مقابل شاگردان برانکو قرار 
 گيرد. مس��ئله اي که مي تواند کار سرخپوشان را 
براي پيروزي در اين ديدار خانگي راحت کند، به 
ش��رط آنکه برانکو بتواند ش��اگردانش را از شوک 

دربي خارج کند.
 او خ��ود نيز معتقد اس��ت   باخ��ت در دربي براي 
بازيکنان  تحملش  راحت نيست، اما تأکيد مي کند 
که نتيجه بازي با الوصل از دربي براي او و تيمش 
مهم تر اس��ت: »ما انتظار باخت را نداش��تيم، اما 
اين ب��ازي از دربي براي ما مهم تر اس��ت. مي دانم 
که با گرفتن ۹ امتياز مي توانيم صعود کنيم. همه 
تلاش��مان اين اس��ت که هرچه زودتر بتوانيم ۹ 
امتياز را به دست آوريم، اما اينکه مقابل چه تيمي 
امتياز بگيريم مهم نيست، مهم گرفتن امتياز است. 

مي دانيم بازي با الوصل راحت نيس��ت. آنها در دو 
بازي قبلي ش��ان باخته اند و حالا به دنبال جبران 
هستند، اما پرسپوليس هم مي خواهد برنده اين 
بازي باشد.« يکي از اتفاقات جالب قبل از اين ديدار، 
تصميم برانکو براي کنار گذاشتن ربيع خواه است، 
بازيکني که بعد از دربي آماج حملات فراوان بود و 
سرمربي سرخپوشان تصميم دارد با استراحت دادن 
به او فشاري را که روي اين بازيکن است، کم کند تا 
تيم با آرامش بيشتري به ميدان برود. حالا بايد ديد 
تدابير او در اين بازي جواب مي دهد يا پرسپوليس 
بعد از باخت به السد و استقلال، همچنان روي روند 

ناکامي اش قدم برمي دارد.
   خيز ساغلام براي اولين 3 امتياز

تراکتورس��ازان تبري��زي که اين فص��ل از ليگ 
قهرمانان آسيا را خوب شروع نکرده اند، بعد از دو 
باخت پياپي امشب در سومين ديدار خود ساعت 
18:30 مهمان الجزيره امارات هستند. قهرمان 
فصل گذشته ليگ امارات امسال شرايط چندان 
جالبي نداش��ته و در رده پنجم ق��رار گرفته و در 
بهترين حالت مي تواند در پايان فصل سوم شود. 
هدايت اين تيم به عهده هن��ک تن کاته هلندي 
است که س��ابقه هدايت آژاکس آمستردام را هم 
در کارنامه دارد. حريف اماراتي تراکتور با از دست 
دادن چند بازيکن نس��بت به فصل قبل ضعيف 
شده و تنها ملي پوش آن علي مبخوت، آقاي گل 
جام ملت هاي آسيا در سال 2015 است که در هر 
دو بازي اين فصل ليگ قهرمان��ان براي تيمش 
گلزني کرده اس��ت. البته بدون شک رومارينيو، 
مهاجم 27 س��اله برزيلي که اين فصل به جمع 
الجزايري ها اضافه شده، يکي از بازيکنان شاخص 
اين تيم است که در اين فصل از رقابت هاي ليگ 
امارات پنج پاس گل داده و پن��ج گل نيز به ثمر 

رسانده است. 
اين تيم تاکنون چهار مرتبه با تراکتور ديدار کرده 
که در سه ديدار بازنده بوده و تنها يک مرتبه موفق 
به شکست تبريزي ها شده اس��ت. الجزيره سال 
2016 نيز با تراکتور همگروه بود که در هر دو بازي 
نتيجه را به نماينده تبريزي ايران واگذار کرد و بعيد 
نيست که با يک باخت ديگر ناکامي هاي اين فصل 
تراکتور در ليگ قهرمانان را کمرنگ کند و سکويي 
براي پرتاب دوباره ش��اگردان ساغلام به ادامه اين 
رقابت ها شود. نتيجه اين ديدار براي مرد ترک تبار 
نيمکت تراکتور از اهميت بالايي برخوردار است، 
چراکه بعد از دو باخت در لي��گ قهرمانان، هفته 
گذشته نيز در رقابت هاي ليگ به پيکان باخته و 
حالا تنها يک پيروزي مي تواند فش��ارها را از روي 

او و تيمش بردارد. 

واکنش رئيس سازمان بسيج ورزشکاران 
به استعفاي رئيس فدراسيون کشتي

سکوت سؤال برانگيز وزير ورزش
 تلاش براي بازگشت خادم

ماجراي استعفاي رسول خادم و درخواست او از وزارت امور خارجه براي 
مذاکره با مسئولان کميته بين المللي المپيک براي تفهيم چرايي عدم 
مبارزه ورزشکاران ايراني با نمايندگان رژيم کودک کش صهيونيستي و 
جلوگيري از حساسيت نهادهاي بين المللي و تعليق ورزش کشورمان 
همچنان يکي از خبرهاي داغ روز اس��ت. در حالي که وزارت خارجه و 
وزارت ورزش تاکنون نسبت به درخواست رئيس مستعفي فدراسيون 
کشتي واکنشي نشان نداده اند و بي تفاوت بوده اند، اما حمايت يکپارچه 
جامعه کشتي از خادم و تلاش براي منصرف کردن او از رفتن هر روز که 

مي گذرد، بيشتر مي شود. 
   آذرنوش: ورزشکاران خط قرمز نظام را مي دانند

صحبت هاي خادم از سوي برخي   تعبيرهاي متفاوتي داشته، اما رئيس 
سازمان بسيج ورزش��کاران تأکيد کرده که رئيس فدراسيون کشتي 
به دنبال اين نيس��ت که ورزش��کاران کش��ورمان با نمايندگان رژيم 
صهيونيستي مسابقه بدهند. داوود آذرنوش شنبه شب در حاشيه آيين 
گراميداشت شهيد ورزشکار سهراب اسماعيلي در زنجان در خصوص 
استعفاي رئيس فدراسيون کش��تي اينطور واکنش نشان داد: »بعيد 
مي دانيم که استعفاي رسول خادم در رابطه با مسئله اسرائيل و رقابت با 
ورزشکاران اين رژيم غاصب باشد، به همين خاطر اميدواريم با مديريت 
خوب رئيس فدراس��يون کشتي و مس��ئولان ورزش کشور اين مسير 
ادامه پيدا کند. شخص خادم نيز بارها اعلام کرده که ما با ورزشکاران 
رژيم اشغالگر قدس مبارزه نمي کنيم و قطعاً نظر همه مسئولان ورزش، 

ورزشکاران و پيشکسوتان کشور نيز همين است.«
آذرنوش در ادامه با بيان اينکه در خصوص اس��رائيل تکليف ما روشن 
است و ورزش��کاران ما به هيچ وجه قائل به مبارزه با ورزشکاران رژيم 
غاصب و کودک کش اسرائيل نيستند، عنوان کرد: »رقابت ورزشکاران 
ما با ورزشکاران رژيم غاصب و کودک کش اسرائيل در همه رشته هاي 
ورزش��ي  منتفي و خط قرمز نظام اس��ت. ما رژيم جعلي اسرائيل را به 
رسمت نمي شناسيم، چه برسد به اينکه ورزشکاران ما بخواهند با آنها 

رقابت کنند.«
   استعفاي خادم به مجلس رسيد

موضوع استعفاي رسول خادم به بهارستان هم کشيده شد. سخنگوي 
فراکسيون ورزش مجلس از بررسي اين مسئله در جلسه نمايندگان با 
وزير ورزش خبر داده است. سيدفريد موس��وي ديروز در اين رابطه به 
خبرگزاري ايسنا توضيحات بيش��تري داده است: »موضوع استعفاي 
رسول خادم و شوراي فني فدراسيون کشتي با انسجام داخلي و حفظ 
منافع ملي قابل حل است و وزارت ورزش و کميته ملي المپيک نيز از 
قبل پيگير اين موضوع بوده اند. نشس��ت شنبه شب فراکسيون ورزش 
با وزير ورزش و مس��ئولان کميته ملي المپيک برگزار و دغدغه اصلي 
فراکسيون در حوزه هاي مخلتف با آقاي وزير در ميان گذاشته شد. يکي 
از اين مباحث لزوم تقويت ديپلماسي ورزشي و وضعيت فدراسيون ها 
به ويژه کشتي، واليبال و فوتبال بود که خوشبختانه همسويي خوبي در 

اقدامات وزارت ورزش و کميته ملي المپيک وجود داشت.«
   بي تفاوتي وزير ورزش

تحولات فدراسيون کش��تي در حالي ورزش کشور را با چالشي بزرگ 
روبه رو کرده ک��ه وزير ورزش به عنوان متولي اصلي ورزش کش��ور در 
اين باره سکوت اختيار کرده و واکنشي نس��بت به مهم ترين خبر اين 
روزهاي ورزش نداشته است. سکوت و بي تفاوتي وزارت ورزش در قبال 
وضعيت مبهم مديريتي ورزش اول کشور در حالي نگران کننده به نظر 
مي رسد که برخي اين بي تفاوتي را بي ارتباط با اختلاف رسول خادم و 
مسعود سلطاني فر نمي دانند، مسئله اي که دود آن به چشم ورزشکار 

خواهد رفت. 
   تلاش براي منصرف کردن خادم

با وجود س��کوت وزارت ورزش و عدم تلاش براي خواس��ته هايي که 
خادم مطرح کرده، حمايت جامعه کشتي از رس��ول خادم ادامه دارد 
و آخرين خبر ها از تلاش رؤس��اي هيئت هاي کش��تي براي بازگشت 
وي حکايت دارد. در اين زمينه اصغر ثمربخش، رئيس هيئت کش��تي 
استان مازندران ديروز در اين باره به خبرگزاري مهر گفت: »رسول از 
قهرمانان ملي و فرزند کشتي است و همواره نجابت، صلابت و شهامت 
او زبانزد بوده است. به همين خاطر متوليان و مسئولان امر بايد به اين 
موضوع ورود و زمينه بازگشت او را فراهم کنند. ما نيز به عنوان اعضاي 
مجمع فدراسيون کشتي تلاش مي کنيم تا با هماهنگي هاي لازم زمينه 

برگزاري نشست فوق العاده مجمع را در هفته جاري مهيا کنيم.«
 

همدلي خانواده تکواندو براي موفقيت در جاکارتا
انتخاب آقاي عسگري به عنوان سرمربي 
جديد تيم ملي مي توان��د آغازگر مرحله 
تازه اي در ورزش تکواندو باشد. متأسفانه 
تکواندو به رغم افتخ��ارات زيادي که در 
مس��ابقات مختل��ف آس��يايي، جهاني و 
المپيک کسب کرده، چند سالي است که 
بنا به دلايلي نتوانسته اقتدار گذشته اش را 
تکرار کند. در همين راستا تصميم کميته 
فني فدراس��يون براي انتخاب يک مربي 
جديد براي تيم ملي را بايد در جهت   بازگشت تکواندو به روزهاي اوجش 
ارزيابي کرد. بديهي است که آقاي عسگري يکي از مربيان و قهرمانان 
برجسته تکواندوست که پيش از اين هم هدايت ملي پوشان را برعهده 
داشته و حالا دوباره به اين سمت انتخاب شده  و مي تواند به تکواندو براي 
اينکه روند صعودي سابق را داشته باشد، کمک کند. متأسفانه تکواندو 
در چند سال اخير با توجه به اختلافاتي که در مجموعه اين ورزش وجود 
داشته، نتوانسته افتخارات گذشته را تکرار کند و از اين مسئله ضربات 
زيادي خورده است. عدم وجود همدلي بين خانواده تکواندو در رسيدن 
اين رشته به روزهاي افول تأثيرگذار بوده و سبب شده تا تکواندو نتواند از 
همه پتانسيل هايي که دارد، استفاده کند. اين مسئله در دوران سرمربي 
سابق تيم ملي به خوبي نمايان بود و با توجه به فشارهايي که از سوي 
منتقدان در فضاي مجازي و در رسانه ها مطرح مي شد، باعث شده بود 
تا بخشي از انرژي بي باک صرف پاسخ به اين هجمه ها و بخشي از تمرکز 
کادر فني نيز متوجه اين حاشيه ها شود. انتخاب آقاي عسگري به عنوان 
س��رمربي جديد در صورتي با تکرار عناوين درخش��ان تکواندو همراه 
خواهد بود که همدلي بر اين ورزش حاکم ش��ود، به خصوص که زمان 
زيادي تا بازي هاي آسيايي جاکارتا باقي نمانده و انتظارات از تکواندو به 

عنوان رشته اي مدال آور زياد است. 

مصدوميت نگران کننده جهانبخش
 ستاره ايراني آلکمار هلند با مصدوميتي 
جدي مواجه شده است، مصدوميتي که 
گفته مي شود باعث دوري چهار هفته اي 
عليرض��ا جهانبخش از ميادي��ن فوتبال 
مي ش��ود. جهانبخش در ادامه روند رو به 
جلو و بازي هاي تأثيرگذارش براي آلکمار 
شنبه شب مقابل اکسيلسوري يک گل زد و سازنده گل دوم تيمش 
بود،  اما در دقيقه 88 با مصدوميت شديد مجبور به ترک زمين شد. 
مصدوميت جهانبخش باعث نگراني هواداران آلکمار و سرمربي اين 
تيم شده است. ون  دربروم در اين باره مي گويد: »حس خوبي به اين 
مصدوميت ندارم. او در بازي هاي گذشته هرچه در توان داشت براي 
ما به نمايش گذاشت و تلاش زيادي کرد. بايد منتظر بمانيم تا ميزان 

مصدوميت او مشخص شود، فقط اميدوارم زودتر بازگردد.«

غربت شهدا در فوتبال تا کجا ادامه خواهد داشت؟
چند هفته اي از سالگرد شهداي چوار مي گذرد و به غير از مراسم بي سروصدايي 
که در سازمان ليگ فوتبال برگزار شد، کس ديگري به ياد اين عزيزان نيفتاد. 
نامگذاري يک هفته از ليگ برتر فوتبال هم به نام آنها فايده اي نداشت، چراکه 
هياهوي فوتبال آنقدر زياد اس��ت که حتي بر زنده نگه داشتن ياد و خاطره 
ش��هداي جنگ مقدس هم چيره مي ش��ود. با اين حال جاي شکر دارد که 
اينفانتينو به ايران آمد و ماجراي حادثه چوار را جويا شد، وگرنه بزرگان فوتبال 

و مديران اين رشته همچنان اسير جو دربي پرحاشيه بودند. 
رئيس فدراسيون جهاني فوتبال داستان شهادت بازيکنان، داوران و هواداران 
زمين فوتبال چ��وار را با جان و دل گوش ک��رد و از اينکه تاکنون خبري در 
مورد آن نشنيده بود تعجب کرد، مسئله اي که جاي تأسف دارد. 31 سال از 
بمباران زمين فوتبال چوار ايلام مي گذرد، اما هنوز خيلي ها در همين فوتبال 
نمي دانند در 23 بهمن سال 65 دشمن بعثي چگونه مستطيل سبز را به حمام 
خون تبديل کرد. هيچ بعيد نيست که اينفانتينو پس از اطلاع از اين ماجراي 
دردناک از خودش پرسيده باشد که چرا ايراني ها اهميتي به چنين موضوع 
مهمي نمي دهند؟! شايد هم او اصلاً کل ماجرا را باور نکرده باشد، چراکه اين 
حادثه خونين در هر کجاي دنيا که اتفاق مي افتاد همه دنيا از آن خبر مي شدند 

و چند تورنمنت و مراسم ويژه نيز براي آن برگزار مي کردند. 
اينها واقعيت هاي تلخ غربت ش��هداي چوار و س��اير ش��هداي فوتبال در 
کشورمان را نشان مي دهد، کشوري که آرامش و امنيتش را مديون خون 
شهداست، اما در مستطيل سبز با بي تفاوتي از کنارشان رد مي شوند. بدون 
شک وظيفه آشنا کردن جامعه فوتبال با جانفش��اني هاي شهدا و ترويج 
راه آنها برعهده متوليان اين رشته اس��ت، رشته اي که در کانون توجهات 
رسانه ها، مردم و مس��ئولان قرار دارد و گردش مالي   اش هم نجومي تر از 
آن چيزي است که به ذهن ها خطور مي کند. با اين حال دريغ از يک کار 
فرهنگي درست که ثمره اش را   بتوان در بالا رفتن فرهنگ فوتبال ايران ديد. 
مسئولان فدراسيون در اين سال ها ثابت کرده اند نهايت تلاش شان برگزاري 
چند يادواره و گردهمايي به ياد شهداست و اين در حالي است که خودشان 
هم خوب مي دانند که اينگونه کارها براي آنها تنها هزينه به همراه دارد و 
البته چند عکس يادگاري! حال و روز فوتبال ما به قدري خراب است که 
ديگر با هيچ همايش و دورهمي نمي توان درستش کرد.  اي کاش آقايان هم 

به اين مهم پي ببرند و براي يک بار هم که شده قدمي جدي بردارند. 
تصورش زياد سخت نيست. در هر گوشه اي از جهان اگر چند فوتباليست 
و تماشاگر به دليل بمباران تکه تکه مي شدند، تاکنون صدها فيلم درجه 
يک در موردش ساخته مي شد، داستانش در کتاب هاي درسي مي آمد و 
مسابقات معتبري با حضور بهترين هاي جهان به نام کشته شدگان برگزار 
مي شد، اما گويا کشته ش��دگان زمين فوتبال چوار از اين قاعده مستثني 
هستند. آنها در کشوري به شهادت رسيده اند که فدراسيون فوتبالش تنها 
دم از فرهنگ و فعاليت هاي فرهنگي مي زند. در حالي که بيش از سه دهه 
زمان داشتيم که مظلوميت آنها را به گوش جهانيان برسانيم و جوانان را 
با راه شهدا آشنا کنيم، اما تاکنون کسي توجهي به ظرفيت فرهنگي اين 
حادثه نکرده و به نظر مي رسد مسئولان فرهنگي ورزش اسير جو مخرب 

فوتبال شده اند.
 ش��نيدن صحبت هاي پرطمطراق آقايان رده بالاي مديريت ورزش و به 
ويژه مديريت فوتبال ديگر تکراري ش��ده اس��ت، همه آنها از بها دادن به 
فعاليت هاي فرهنگي حرف مي زنند و اولويت خ��ود را پيروي از فرهنگ 
ش��هدا معرفي مي کنند، اما واقعيت چيز ديگري است. دربي گل سرسبد 
فوتبال ايران پر از حواشي ريز و درشت و زشت بود، حواشي که توجيهي 
برايشان نداريم. کي قرار است ماحصل فرهنگ سازي هايي را که همه از آن 
دم مي زنند، ببينيم؟! حتي اينفانتينو نيز به اين مهم پي برد و در مواجهه 
با پرتاب اش��يا و نارنجک لبخندي تلخ تحويل مان داد. اگر در اين سال ها 
که توهم حرفه اي شدن در فوتبال را داشتيم، شهيدان فوتبالي را معرفي 
مي کرديم و راهش��ان را به درستي به فوتباليس��ت هاي جوان و هواداران 
احساسي نشان مي داديم، اکنون شاهد غربت شهدايمان نبوديم و با حسرت 

به فقر فرهنگي فوتبال ايران نگاه نمي کرديم. 

پيروزي رئال در شب مصدوميت رونالدو
رئال مادريد در حالي ختافه را 3 بر يک شکست داد که کريس رونالدو در 
دقايق پاياني مسابقه به دليل مصدوميت تعويض شد. مهاجم پرتغالي 
دو گل از سه گل تيمش را به ثمر رس��اند، اما از ناحيه ساق پا به شدت 
احساس ناراحتي مي کرد. با اين وجود گفته مي شود رونالدو به ديدار با 

پاري سن ژرمن مي رسد. 

جراحي موفقيت آميز نيمار 
نيمار روز گذشته پايش را به تيغ جراحان سپرد. سخنگوي فدراسيون 
فوتبال برزيل مدعي ش��د جراحي نيمار به پايان رس��يده و او در حال 
حاضر در اتاق خود مشغول استراحت اس��ت. وي همچنين اين عمل 
را موفقيت آميز توصيف کرد. اين آسيب ديدگي که در ديدار با مارسي 
اتفاق افتاد، اين احتمال را به وج��ود آورده که مهاجم برزيلي  نتواند تا 

پايان فصل به ميدان برود. 

شنيدن خبر اخراج برايم عادي است
آرسن ونگر، سرمربي آرسنال در کنفرانسي خبري اعلام کرد به حواشي 
که اخيراً درباره آينده اش در لندن افزايش يافته توجهي ندارد: »بهتر 
است بدانيد با وجود شايعات يک هفته اخير، فقط به بردن فکر مي کنم، 
نه به حواش��ي مربوط به رفتن يا ماندنم در آرس��نال. براي من پس از 
حدود دو دهه مربيگري در ليگ برتر انگليس و آرسنال، شايعه سازي 
رسانه ها کاملًا عادي است و اصلًا از اينکه در روزنامه ها خبر اخراج خودم 
را بش��نوم، ناراحت و برافروخته نمي ش��وم. تنها به آماده کردن تيمم 
براي بازي با برايتون فکر مي کنم.« رسانه هاي جزيره اخراج سرمربي 

فرانسوي آرسنال را محتمل مي دانند. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

بايد بدانم استقلال بزرگ است يا کوچك
 بحث تمديد قرارداد وينفرد شفر، سرمربي 
آلماني استقلال اين روزها به بزرگ ترين 
چالش اين تيم تبديل شده است. در حالي 
که پيش از اين خبر قطعي شدن قرارداد 
مرد آلماني نيمکت آبي ها شنيده مي شد،  
اما حالا آخرين حرف هاي او رنگ ديگري 
دارد. شفر مي گويد: »شايد ايجنت من پيشنهاد بهتري داشته باشد. 
اگر باشگاه من را نخواهد، مشکلي نيست و به تيم ديگري مي روم. 
بايد ببينيم ما باشگاه کوچکي هستيم يا نه، اگر پاسخ مثبت است 
پس نداشتن اينترنت، تلفن و ساير امکانات اوليه مهم نيست، اما اگر 
باشگاه بزرگي هستيم بايد اين مسائل حل شود. اين درست نيست 
که براي آناليز حريفان به کافي شاپ برويم يا اينکه براي يک تلفن 

ساده مجبور باشيم 50 دلار هزينه بپردازيم.«

سعيد احمديان

شيوا نوروزي

اظهار تأسف رئيس فيفا از مهجور ماندن شهداي چوار
 شهداي زمين فوتبال شهر چوار با اينکه در ايران و به ويژه در مستطيل سبز 
کشورمان مهجور مانده اند، اما از اين به بعد جياني اينفانتينو آنها را مي شناسد. 
در سفر رئيس فيفا به تهران، فدراسيون فوتبال بخشي از مرکز ملي فوتبال را 
به جايگاه يادبود شهداي جنگ  اختصاص داد. اينفانتينو ضمن بازديد از اين 
يادبود  با  اهداي تاج گل به شهدا، تابلوي مزين به تمثال شهداي فوتبال را نيز 
امضا کرد. نکته جالب اين بود که رئيس فيفا از اينکه در اين سال ها از بمباران 
زمين فوتبال چوار بي اطلاع بود، ابراز تأسف کرد. البته اينفانتينو در اين ماجرا 
بي تقصير است، چراکه اين وظيفه ما بود که طي اين سال ها جنايات ورزشي 

در هشت سال دفاع مقدس را به گوش دنيا برسانيم. 

پيام خانلرخاني

 کارشناس تکواندو

خط و نشان برانکو براي الوصل امارات
تراکتور در پي اولين دشت آسيايي 

ورزش نيازمند فرهنگ شهداست
 جامع��ه ورزش کش��ور در ط��ول تمام 
سال هايي که از انقلاب اسلامي مي گذرد، 
ش��هداي گرانقدري را تقديم کشور کرده  
است که بايد راه و رسم و منش آنها مورد 
توجه قرار گي��رد. داوود آذرنوش، رئيس 
سازمان بسيج ورزشکاران در اين خصوص 
مي گويد: »بايد زندگي و راه و منش شهداي ورزشکار را تبيين کنيم،  
چراکه جامعه امروز به ش��دت به اين فرهنگ نياز دارد. به هر حال 
حضور 5 هزار شهيد ورزشکار در کشور مي تواند در جامعه ورزش ما  
تأثيرگذار باشد. اميدواريم بتوانيم با معرفي اين ايثارگري ها در بين 
جامعه ورزش کشور همچنان شاهد روحيه پهلواني، جوانمردي و 
مروت در بين ورزشکارانمان باشيم. مي خواهيم با برگزاري يادواره 
شهدا و اولويت بخشيدن به آنها به اين هدف مهم دست پيدا کنيم.«

دنيا حيدري
    گزارش

با اعتماد به جوان ها ريسك کرديم  آمده ام موفقيتي بزرگ  رقم بزنم
کسب عنوان پنجمي در آسيا مقامي نبود که از کشتي فرنگي ايران انتظار مي رفت و اين نتايج سبب 
شده تا تيغ انتقادات اين روزها متوجه  کادر فنی تيم ملی کشتی فرنکی باشد. شاگردان علي اشکاني 

با کسب سه مدال طلا و يک نقره از رسيدن به سکوي نهايي آسيا بازماندند 
تا حالا انتقاد از س��رمربي تيم ملي بيش��تر از هر زمان ديگري علني تر و 
جدي تر شود.با اين حال علي اش��کاني به رغم سقوط چهار پله اي ايران 
نسبت به دوره گذشته از عملکرد شاگردانش راضي به نظر مي رسد. او 
مي گويد: »برنامه ريزي هايي که انجام داده ايم به بار نشسته است. ما در 
اين مسابقات در ش��ش وزن المپيکي نتايج خوبي گرفتيم و به مراحل 

پاياني رسيديم. البته در اوزان جديد کمي مش��کل داريم که به مرور 
برطرف خواهد شد. متأسفانه ريس��ک مان در اين وزن ها و اعتماد به 
جوان ها جواب نداد، هرچند ک��ه برخي از آنها ب��راي اولين بار يک 
مسابقه رسمي را تجربه مي کردند.« اشکاني با دفاع از به کارگيري 
جوانان در مسابقات قهرماني آسيا عنوان مي  کند: »ما مي توانستيم 
بهترين نفرات خود را به اين مسابقات ببريم و قهرمان شويم، اما 
اين قهرماني ها فايده اي ندارد. مسابقات آسيايي ميداني است که 
بايد در آن ريسک کرد و به جوانان ميدان داد. البته اگر کسي به 

استفاده از نفرات بي تجربه انتقادي داشته باشد من مي پذيرم.«

فريدون حسن
   منهای فوتبال 

سرانجام پس از کش و قوس هاي فراوان و به ميان آمدن اسامي مختلف، کميته فني فدراسيون تکواندو 
فريبرز عسگري را به عنوان سرمربي جديد تيم ملي معرفي کرد.عسگري پيش از اين در المپيک 2012 
لندن هدايت تيم ملي تکواندوي ايران را برعهده داشت که حاصل آن کسب يک 
مدال نقره بود. سرمربي تيم ملي مي گويد نسبت به دوره قبلي حضورش در 
تيم تجربه بيشتري کسب کرده است: »ديدم بازتر شده، شش سال از آن زمان 
گذشته است و در اين مدت تلاش کرده ام تا خودم را از نظر فني و علمي به 
روز کنم. سعي کرده ام ايرادهايم را برطرف کنم، مي خواستم اگر اشتباهاتي 
داشتم ديگر آنها را تکرار نکنم. اميدوارم با همدلي خانواده تکواندو 
کار پيش برود و موفقيت هاي بزرگي را رقم بزنيم.«عسگري با 
اشاره به پتانسيل بالاي تکواندوي ايران و لزوم بهره گيري 
از نيروهاي ج��وان عنوان کرده اس��ت: »مي توانيم از 
ميدان هاي بزرگ دست پر بيرون بياييم و از المپيک با 
مدال طلا برگرديم به شرط آنکه همه اهالي تکواندو با 
وفاق و همدلي براي رسيدن به اين هدف تلاش کنند. 
بايد تکواندوکاران جوانمان در رنکينگ جهاني بالا بيايند 
تا براي کسب سهميه المپيک شانس بالايي داشته باشيم 

و رقابت هم در تيم ملي افزايش پيدا کند.«

حسن تفتيان، دونده سرعتي ايران با درخشش در مسابقات جهاني 
داخل سالن بيرمنگام انگلستان خود را به عنوان يکي از شانس هاي 

کسب مدال در بازي هاي آسيايي جاکارتا معرفي کرد.
تفتيان با شايس��تگي هرچه تمام تر در اين مسابقات به فينال 60 
متر راه يافت و در فينال تنها با اختلاف 16 صدم ثانيه نسبت به نفر 
اول به عنوان ارزشمند پنجمي دنيا رسيد تا رکوردي بي سابقه در 

دوي سرعت ايران از خود به جا بگذارد. تفتيان که زير نظر مربي 
فرانسوي اش آماده حضوري پرقدرت در بازي هاي آسيايي مي شود 
با کسب اين موفقيت از همين حالا براي تمام رقباي خود در قاره 
کهن خط و نشان کشيده است. او مدال طلاي آسيا را مي خواهد 
و بعيد به نظر مي رسد کس��ي بتواند جلوي او را در رسيدن به اين 

هدف بگيرد.

خبري از پاداش فوتسالي ها نيست
 محمد ناظم الشريعه، سرمربي تيم ملي فوتسال مي گويد هنوز پاداش 
22 ميليوني قهرماني آسيا را که در روز 22 بهمن ماه کسب شده، دريافت 
نکرده  اند. او عنوان مي کند: »آقاي تاج در چين تايپه  قول اين پاداش را 
همانجا به ما داد، ولي هنوز خبري نيست. اميدوارم با توجه به نزديک 

شدن به روزهاي پايانی سال اين وعده آقايان زودتر عملي شود.«

پاداش که هيچ، جوابم را هم نمی دهند!
 زهرا نعمتي، بهترين ورزش��کار تيروکمان جهان ب��ا انتقاد از عدم تحقق 
وعده هاي مسئولان در پرداخت پاداش ها گفت: »هنوز پاداش 100 ميليوني 
المپيکم را دريافت نکرده ام. قبل از المپيک به خاطر رکوردشکني جهاني 
يک چک به مبلغ 10 ميليون تومان به من داده اند که آن هم پاس نشده 

است. حتی آقای شجاعی رئيس فدراسيون نيز جوابم را نمی دهد.«

سومي يخ نوردي جهان   براي صفدريان
محمدرضا صفدريان، قهرمان يخ نوردي ايران به مدال برنز رقابت هاي 
جهاني کايروف روسيه دست پيدا کرد. صفدريان در فينال ماده ليد با 
رقبايي از کشورهاي روسيه، کره و کانادا به رقابت پرداخت و در نهايت 
به عنوان چهارمي رسيد، اما يخ نورد کشورمان با احتساب مجموع پنج 

مرحله اين مسابقات در نهايت روي سکوي رقابت ها قرار گرفت.

خط و نشان تفتيان براي آسيايي ها
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